
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel.(fax): 22-467-502, 467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1999. február 4-én (csütörtökön) IS órakor tartja
ülését.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ 1999. évi pénzügyi terv és költségvetés tervezetének tárgyalása.
Előadó: Farkas János polgármester

2./ Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1999. január 18.

r~~J--
polgármester



Jelenléti ív

az 1999. év február hó 4. napján
megtartott képviselőtestületiülésről

1./ Botta Zsoltné

2./ Cifka János

3./ Derecskei János

4./ Farkas János

5./ Fábián Jánosné

6./ Kunsági László

7./ Rácz József

8./ Dr. Rákosi Miklós

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1999. február 4-én megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Cifka János, Botta Zsoltné, Derecskei János, Farkas János, Fábián Jánosné,
Rácz József, Dr. Rákosi Miklós, Vasvári Pál, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Tóth Zoltánné gazd. előadó

Igazoltan távol: Kunsági László képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napírend:
1./ A képviselőtestület 1999 - 2002. évi gazdasági programja.

Előadó: Farkas János polgármester

2/ 1999. évi pénzügyi terv és költségvetés tervezetének tárgyalása.
Előadó: Farkas János polgármester

3./ Bejelentések, javaslatok

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

I. Napirend tárgyalása

1./ A képviselőtestület 1999 - 2002. évi gazdasági programja

Az írásos anyag mellékelve.

Hozzászólások

Derecskei János elmondja, hogy a posta, orvosi rendelő, óvoda előtti parkolás megoldatlan.
Ennek megvalósitása fontos lenne.

Citka János - jó programnak néz ki az előteIjesztés. Ha ennek csak felét tudjuk megvalósítani
akkor is jelentős fejlődést mondhatunk magunk mögött 2002-ben. is legalább a tavalyi szintet
tudjuk hozni, akkor ismét jó és eredményes évet tudhatunk magunk mögött.

Farkas János polgármester válaszában elmondja, hogy a parkoló kialakítása a program része,
de tartalmazza a z 1999. évi költségvetési tervezet melletti számitási anyagi is.
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Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

6/1999. (1I.4.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete az 1999 - 2002-ig
tartó gazdasági programját az előterjesztésnek

megfelelően hagyja jóvá.

2.1 Az 1999. évi péllZÜgyi terv és költségvetés tervezete

Írásos előterjesztés mellékelve:

Hozzászólások

Márki Ferenc jegyző szóban egészítette ki a tervezetet, ami elsősorban akiadott
nagymennyiségű anyag használatára, a különböző költségvetési tételek összeállitására,
számítására vonatkozott.
Javasolta, hogy közösen elemezzük a tervezetet és a szükséges módosításokról, a
rendelkezésre álló összeg elosztásáról határozattal döntsön a testület.

A képviselőtestület a közösen értelmezett és megvitatott tervezetet az alábbíak szerint
javasolta átdolgozní:
- a községgazdálkodás több közhasznú foglalkoztatása és az ott kinevezett köztisztviselő

bérének és járulékainak fedezetésre és fejlesztésére 484.OOO Ft
- polgármesteri hívatal dolgozóinak bérfejlesztésére és annak járulékaira (29.700 Ft alap
figyelembe vételével) 448.000,- Ft
- az új posta, fiókgyógyszertár építéséhez szükséges terület megszerzésére320.000 Ft. Ezen
összegre kell árajánlat tenni a MATÁV felé a telek megvételekor.
- az óvoda részére, tekintettel arra, hogy a jövő évben jelentős felújításban fog részesülni, a
tervezetében foglaltakon felül pótkeretet nem biztosít,
- az iskola szakmai fogyóeszköz rendszerének bővitésére, kiegészitésére 200.000 Ft-ot, az
alapítvány támogatására 200.000 Ft-ot, mig a szlovén kapcsolat miattí kiadásokra
(alapítványon keresztül) 200.000 Ft-ot biztosít,
- az iskola vizesedésének megszüntetésére, a későbbi veszélyek és károsodások
megakadályozására a kidolgozott tételek és feladatok alapján 552.000 Ft.
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- a háziorvosi szolgálat műszer és egyéb eszközei igényének kielégítésére a pénzmaradvány eü.
maradványa és a jelenlegi költségvetési tervezete szolgáljon fedezetül.
- a művelődési ház népzenei találkozó támogatása 100.000,-Ft, zenés nyári esték és egyéb
műsorok 500.000,- Ft, nyugdíjas klub tervezeten felüli támogatása 20.000,- Ft, büfé helyiség
fütésének megoldása 100.000,- Ft, az épület süllyedésének vizsgálata, további károk
megakadályozása 300.000,- Ft.
- sportegyesület további támogatása 300.000,- Ft
- polgárőrség támogatása kérelmüknek megfelelően nem javasolt, de ha szükséges a
tervezetben foglaltakon felül ősszel újabb igényt nyújthatnak be,
- művészeti alapiskola 820.000,- Ft, de meg kell vizsgáIni a jövőbeni csökkentés
lehetőségét,

- R. katolikus egyházközség templom és környéke rendezéséhez ebben az évben 500.000,- Ft,
de a következő években is, az anyagi lehetőségek arányában,
- az új fogyatékosok otthona épitése, a Hangya sor csatornázása, az út korszerűsítése miatt az
út felújítása szükségszerű lenne, csakúgy, mint a gesztenye fasor mintegy 150 m-es
szakaszának felújitására is. Ez a gesztenyés esetében 800 ezer, a Hangya sor esetében 4,5
millióba kerülne. Erre csak a tartalék felhasználása nyújthat fedezetet, de keresni kell a
Fajtakisérleti Állomás központjával is a kapcsolatot, akikkel közös a Hangya sor
csatornaépítése. E feladat megvalósitását a költségvetésben most számszerűsiteni nem lehet.
- járdalapos járdák felújitására, újabb közvilágitási lámpatestek felszerelésére a fennmaradó
522.000 Ft erejéig lehessen tervezni,
- a Szlovéniával ez évben aláírásra kerülő szerződések és különböző látogatások költségét
minden szerv a saját költségvetésébe tervezze, ahhoz az önkormányzati támogatást nem tud
nyújtani. Az iskola alapítványán keresztül szervezze kapcsolatát.
- nincs pénzügyi keret 1999-ben:

+ emeletes ház tatarozására,
+ Sport utcai szolgálati lakás furdőszoba és konyha felújítására,
+ nagyobb összegű iskola szakmai és fogyóeszközök beszerzésére,
+ építési telekalakitásokra
+ villany és vizhálózat építésére,
+ egészségügyben nagyobb arányú műszerkorszerűsítésekre.

A fentiekben leírtak értelmében a képviselőtestület egyhangúlag ( 9 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

7/1999. (11.4.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete az 1999. évi
költségvetése tervezetét a jegyzőkönyvben

fentiekben rögzítettek szerint javasolja átdolgozni.
Határidő: 1999. február 15.
Felelős: polgármester
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Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1.1 Vezetők bejelentései

Márki Ferenc jegyző ismertette a testülettel, hogy a fóvárosi önkormányzat a jelenleg folyó
beruházása ( új 200 ágyas fogyatékos otthon) befejezésével fel kivánja újítani a műemléki

védettségű Sajnovics kastélyt, ahol kisebb számban mint most, de továbbra is fogyatékosok
gondozása folyna. A különböző támogatások megszerzése, de fóleg a céitámogatás
elnyerésének egyik kritériuma, hogy a beruházás helye szerinti önkormányzat
képviselőtestülete e beruházással értsen egyet.
Kéri a képviselőket e beruházással értsenek egyet.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 9 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

8/1999. (11.4.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete egyetért azzal,
hogy a Tordas, Sajnovics tér 5 sz. alatti
Fogyatékosok Szociális Otthonán a Fővárosi

Önkormányzat, mint tulajdonos, a tervek szerinti
beruházást megvalósitsa.

Farkas János polgármester ismertette a képviselőkkel, hogy a Velencei-tó Vértes kiemeit
térség tekintetében létrehozandó Fejlesztési Tanácsban településünk részéről is kellene
képviseletet biztositani. E képviseletet - megbízás nélkül ugyan - Dr. Palánky Klára
martonvásári polgármester látta el az alakulás cirkuszában, a martonvásári kistértség
(Martonvásár, Tordas, Gyúró, Kajászó, Baracska) vonatkozásában. A Fejlesztési Tanács jó
működésekörzetünk egyik fontos érdeke is. Dr. Palánky Klára vállalja ezt a munkát. Javasolja
megbízását.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 9 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

9/1999. (11.4.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a megalakuló
Velencei-tó - Vértes Kiemeit Térség Fejlesztési
Tanácsában történő tordasi érdekek képviseletére
Dr. Palánky Klára martonvásári polgármestert bízza
meg.
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A polgármester a továbbiakban tájékoztatásul elmondta, hogy a testület a tordasi Hangya kert
kérdésében a mai napra halasztotta a döntését. A martonvásári vállalkozók után egy újabb cég
a Bankár Értékpapírt Rt, Góg Gábor nyújtott be igényt a területre, ahol hasonló lakóparkot
kíván kíalakítani, de többet ígér a területért, mint a jelenlegiek. Terveit még nem ismetjük, de
mivel ígértünk van a döntésre, a Gazdaságí Bizottságnak soron kívül kellene tárgyalni az újabb
jelentkezővel.

Felkéri a bizottságot, hogy a február 23-i ülésre döntésre készítse elő a Hangya kert ügyét.

A javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

A polgármester a továbbiakban tájékoztatta a testületet arról, hogy a gyúrói orvosi rendelések
Dr.- Cokrisz Sztavrosz háziorvos vállalkozói tevékenységének megszűnése miatt megszűntek.
A tordasi ellátási kötelezettség értelmében ugyan van orvosa Gyúrónak, és ez a tordasi
háziorvos, azonban mindenkínek az volna a legjobb, és ezt szakmai vélemények is
alátámasztják, hogy Gyúrón is lenne külön háziorvos.
Ehhez az szükséges, hogy az egységes Tordas és Gyúró községek háziorvos körzetét
megosszuk úgy, hogy a jogszabályban rögzített létszámot ( 1200 fó) Gyúró is elétje. Ehhez
szükséges, hogy Tordas közigazgatási területéből mintegy 50-70 fó átkerüljön a gyúrói
területhez.
Javasolja ennek megtárgyalását és annak elfogadását, hogy egy tordasi utca papíron a gyúrói
orvosi körhöz kerüljön. Ez nem jelenti azt, hogy az ott lakóknak a gyúrói orvoshoz kell
járniuk. Mindenkínek jobb lenne a két orvos, akík egymást segítve, helyettesítve végezhetnének
minőségibb munkát.

Hozzász6lások

Vasvári Pál - egyáltalán nem javasolja a terület megosztását, a gyúróiak segítését. Minden
alkalommal csak a tordasi segitséget vátják, ugyanakkor ha tehetik betartanak nekünk. Oldják
meg a problémájukat maguk.

Dr. Rákosi Miklós nem tartja feltétlenül szükségesnek a bontást, bár egyetért azzal a szakmai
véleménnyel, hogy a körzet mintegy 2600 lélekszámára jobb a két orvos. Most, amikor a
háziorvosi szolgálatok modernizációja megkezdődik jobb a nagyobb létszám, amelyből jobban
is meg lehet élni. Ha a körzet kícsi marad, csak kellő dotáció után kaphatunk orvost. Az
elmúlt esztendőben is jobb lett volna idősebb orvost találni, akí nem íjjed meg a nagyobb
körzettől.

Fábián Jánosné - szükség van Gyúrón is orvosra. Most derült kí mit is jelent, amikor állandó
orvosa van egy falunak, Nem hetente kétszer, hanem ötször volt rendelés, kellő orvosi
ügyelettel. Ebből már nem szabad engedni, mert az visszafejlődés.

Botta Zsoltné - minőségi munkára kell törekedni és ezt akkor lehet megval6sítani, ha a
szakember ellátottság is jó.

Zémann Géza - támogatja a körzet megosztását, mert ez a jövő útja, ezt kell egyengetni. A
gyúróiak ugyan többször gondot okoztak nekünk, de ez nem jelentheti azt, hogy nem segítünk,
nem beszélve arról, hogy a mi orvosunkat is mentesítjük a nagy munkától.
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Márki Ferenc jegyző javasolja a tordasi Petőfi utca átcsatolását a gyúrói körzethez, amelynek
álladó lélekszáma meghaladja a 100 fót. Ezzel a számmal a gyúrói orvosi körzet lélekszáma is
meghaladja a jogszabályban előírt határt, az 1200 főt.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egy ellenszavazattal ( 8 igen 1 ellen szavazattal)
az alábbi határozatot hozta:

10/1999. (11.4.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Tordas és
Gyúró községekre szervezett házi orvosi szolgálat
határait az alábbiak szerint határozza meg:

1./ Gyúró közigazgatási területe
és Tordas, Petőfi út páros és páratlan oldala.

2./ Tordas közigazgatási területe a Petőfi út páros
és páratlan oldala nélkül.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

2.1Képviselők bejelentései

Dr. Rákosi Miklós a tordasi kábel tv. hálózat ügyében intézkedést kezdeményez, mert a
szolgáltatási dijat több mint 30 %-al emelték. Ez önmagában is törvénysértő. Szükséges
intézkedni a számlaadási kötelezettség elmulasztása miatt is.

Derecskei János - javasolja tavasszal megszervezni a lomtalanitási akciót, mert a falu nagyon
szemetes. Javasolja továbbá az iskolás gyerekekkel az utca szemét összegyújtését, és a
szükségnek megfelelően az utcai meggyfák monillia elleni permetezésének megszervezését.

Farkas János polgármester válaszában elmondja, hogy a lomtalanitás kérdésében tárgyalni kell
vállalkozókkal. Ez a költség a szemétszállitási költségvetési összegben nem szerepel, de nem
tartalmazza köztisztasági rendeletünk sem.
Az iskolás gyerekekkel nem szoktunk szemetet takaríttatni a falu utcáin.
A meggyfak védelme érdekében lépnünk kell, de a költségek fuggvényében kell határoznunk a
védekezés mértékéről. Addig is szükséges a lakosság figyeimét felhívni az aktuális munkákra.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánitotta

kmf

~L
Márki Ferenc

jegyző

( ri ~. ~.J2...J. _",,-
~asJános

polgármester


